

论文

复格拉斯曼流形 $G(2,5)$ 中的全纯2球

费杰, 焦晓祥

中国科学院研究生院数学科学学院, 北京 100049

摘要:

利用调和序列和活动标架研究了复格拉斯曼流形 $G(2,5)$ 中线性满的全纯2球. 利用 $SU(2)$ 的不可约酉表示构造了 $G(2,5)$ 中的一些齐性全纯2球. 在 $U(5)$ 等价意义下确定常高斯曲率为 $2/3$ 和 $4/3$ 的所有线性满的退化全纯2球. 最后证明在某一特定条件下常高斯曲率为 $4/3$ 的非退化的全纯2球一定是 $U(5)$ 等价的.

关键词: 全纯2球 高斯曲率 复格拉斯曼流形 调和序列

Holomorphic 2-spheres in a complex Grassmann manifold $G(2,5)$

FEI Jie, JIAO Xiao-Xiang

School of Mathematics, Graduate University, Chinese Academy of Sciences, Beijing 100049, China

Abstract:

We study the linearly full holomorphic 2-spheres in a complex Grassmann manifold $G(2, 5)$ by using harmonic sequence and moving frames. We construct some examples of homogeneous holomorphic 2-spheres in $G(2, 5)$ by applying the irreducible unitary representations of $SU(2)$. Then, we determine all linearly full degenerate holomorphic 2-spheres with constant Gaussian curvatures of $2/3$ and $4/3$, up to $U(5)$ equivalence. Moreover, we prove that all non-degenerate holomorphic 2-spheres with constant Gaussian curvature of $4/3$ must be $U(5)$ equivalent under some conditions.

Keywords: holomorphic 2-sphere Gaussian curvature complex Grassmann manifold harmonic sequence

收稿日期 2010-06-21 修回日期 2010-07-14 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

Supported by the NSFC (11071248), and the Knowledge Innovation Program of the Chinese Academy of Sciences(KJCX3-SYW-SO3)

通讯作者:

作者简介:

作者Email: feijie311@163.com

参考文献:

[1] Chern S S, Wolfson J G. Harmonic maps of the two-sphere into a complex Grassmann manifold II [J]. Ann of Math, 1987, 125: 301-335.

[2] Chi Q S, Zheng Y B. Rigidity of pseudo-holomorphic curves of constant curvature in Grassmann manifold [J]. Trans Amer Math Soc, 1989, 313: 393-406.

[3] Xu X W, Jiao X X. Holomorphic 2-spheres in complex Grassmann manifold $G(2, 4)$ //Proc Indian Acad Sci (Math Sci). 2008, 118: 381-388.

[4] Jiao X X, Peng J G. Classification of holomorphic two-spheres with constant curvature in complex Grassmann manifold $G(2, 5)$

扩展功能

本文信息

- Supporting info
- PDF(243KB)
- [HTML全文]
- 参考文献[PDF]
- 参考文献

服务与反馈

- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- 引用本文
- Email Alert
- 文章反馈
- 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- 全纯2球
- 高斯曲率
- 复格拉斯曼流形
- 调和序列

本文作者相关文章

PubMed

[J]. Differential Geometry and its Applications, 2004, 20: 267-277.

[5] Jiao X X. On pseudo-holomorphic curves from two-spheres into a complex Grassmannian $G(2, 5)$

[J]. Acta Mathematica Sinica, English Series, 2010, 26: 759-762.

[6] Eschenberg J H, Gaudalupe I V, Tribuzy R. The fundamental equations of minimal surfaces in $C P^2$

[J]. Math Ann, 1985, 270: 571-598.

[7] Bando S, Ohnita Y. Minimal 2-spheres with constant curvature in $C P^n$

[J]. J Math Soc Japan, 1987, 3: 477-487.

[8] Chern S S. On the minimal immersions of the two sphere in a space of constant

curvature //Problems in Analysis. Princeton Univ Press, Princeton, N J, 1970: 27-42.

[9] Shen Y B. The Riemannian Geometry of superminimal surfaces in complex space forms

[J]. Acta Mathematica Sinica, 1996, 12: 298-313.

[10] Li Z Q. Holomorphic 2-spheres in Grassmann manifolds

[J]. Science in China(Series A), 1998, 41(4): 357-364.

本刊中的类似文章

1. 陈勉, 肖良. $C P^n$ 中的齐次曲面[J]. 中国科学院研究生院学报, 2009,26(1): 30-36

Copyright by 中国科学院研究生院学报